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SKUPSTINA CRNE GORE

Na osnovii clana 187 Poslovnika Skupstine Cine Gore, postavijam 
sledecc pitanje predsjcdniku Vlade Cme Gore, gospodinu Milojku Spajicu:

Posiovani predsjcdnice Vlade Crne Gore,

U inie Kluba zastupnika Demokratske unije 
graflanske inicijativc, zantma me na koji nacin cete sprovesti Program 

Europa sad 2?

Albanaca i Hrvatske

OBRAZLOZENJE:

Moje pitanje je od interesa za cjelokupnu cmogorskii javnosi i Vas 
odgovor iscekuju svi nasi gradani. Pnsebno je naglasen interes za ovii temii. ali i 
bojazan zbog neizvjesne rcalizacije pomenutog ekonomskog prograina, nakon 
izjave minislra financija u Vasoj Vladi, da povecanje zarada nije moguca bcz 
dodalnib zaduzivanja, a slo bi ugrozilo Mastriske kriterije. Koristeci institiil 
Premijerskog sata dajemo Vam priliku da otklonite dubioze oko Programa 

Europa sad 2.

Postanik. 
Adrijan Vuksanovic



Adresa: Karadordeva bb, 
81000 Podgorica, Crna Gora 

lteli+382 20 242 530 
ax: +382 20 242 329 

kabtnet@gov.me

Crna Gora 

Vlada Crne Gore 

Predsjednik Vlade

SKUPSTiNA crne GORr
PRIMUHNO*

IL.
OO'Cl-^123 '9/2KLASlF^KAC^ON!

^ROJ: 
VEZA:

EPAj

SKRAf^gNCA. PRfLDQ:

Broj: 01-076/23-6671 ----
Podgorica, 28.12.2023. godine

Klub poslanika ..Demokratske unije Albanaca i Hrvatske gradanske 
inicijative"
Poslanik, g-din Adrijan Vuksanovic

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade Crne Gore,

U ime Kluba zastupnika Demokratske unije Albanaca i Hrvatske gradanske 
inicijative, zanima me na koji nacin cete sprovesti Program Evropa sad 2?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Vuksanovic,

U uspjeh programa Evropa sad 1, mnogi koji sjede u skupstinskim klupama 
nisu vjerovali. Ali vjerovali su gradani koji su nam dali povjerenje da 
sprovedemo i Evropu sad 2.

Evropa sad 1 postigla je sve ciljeve na kojima je bila bazirana:
unaprijeden je standard gradana kroz povecanje minimalne zarade i 

prosjecne zarade;
smanjeno je poresko opterecenje na rad kao najznacajniji trosak za

poslodavca;
povecani su prihodi budzeta i drasticno smanjena „siva ekonomija" na 

trzistu rada cemu svjedoci smanjenje stope nezaposlenosti i povecanje 
prihoda od poreza i doprinosa na zarade.

Upravo to potvrduje i nezavisna analiza uradena od eksperata angazovanih 
od Medunarodne organizacije rada na temu „Eva!uacija reforme minimalne
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zarade i poreza na dohodak fizickih lica u Crnoj Gori iz 2022. godine [Dr. 
Peter Haan, Profesor ekonomije, DIW i FU Berlin; Dr. Christian Traxler, 
Profesor ekonomije, Hertie School).

Kao sto smo sproveli program Evropa sad 1 tako cemo sprovesti i Evropu 
sad 2. Sprovescemo je zbog gradana, privrede i zajednickog budzeta svih nas.

Evropa sad 2 je vec sastavni dio Predloga budzeta za 2024. godinu i sa 
svojom implementacijom otpocinje za par dana. Prva mjera Evropa sad 2 
programa je: povecanje minimalne penzije na 450€ sto predstavlja rast od 
52%. Benefit Evrope sad 2 vec sa januarskom penzijom osjetice preko 74 
000 nasih penzionera, koji su usljed inflacije u prethodnom periodu bili 
posebno pogodeni. Ovim vracamo dug i pokazujemo solidarnost prema 
nasim najstarijim gradanima koji su ovu zemlju gradili a kojima nisu stvoreni 
usiovi za dostojanstven zivotu starosti kada im je to i najpotrebnije.

Kako su se prema penzionerima odnosile prethodne Vlade govore podaci: 
minimalna penzija u 2016. godini iznosila je 121,92€, u 2017. godini 
122,83€, u 2018.125,63€ u 2019. godini 128,14€.

U svim tim godinama, uz minimalnu zaradu koja je iznosila oko 200€ Crna 
Gora je imala deficit budzeta od preko 3% i javni dug koji je sa 2,5 milijardi 
koliko je iznosio u 2016. godini povecan na 4,5 milijardi u 2020. godini. 
Enormno zaduzivanje nije bilo dovoljno da kreatori politike dio tog 
zaduzenja usmjere na podizanje kvaliteta zivota svojih gradana.

Zato je ovo prva mjera Evropa sad 2 programa, samo nepuna dva mjeseca od 
formiranja ove Vlade i to na potpuno fiskalno odgovoran i odrziv nacin.

Sva spinovanja nase politicke konkurencije, da ce se bilo koja mjera 
fmansirati iz zaduzenja, prodajom Elektroprivrede Crne Gore, povecanjem 
opste stope PDV-a i dr. pokazala se apsolutno netacnom.
Umjesto toga, predlozili smo Budzet za 2024. godinu kojim jedan cent 
zaduzenja nece ici na finansiranje tekucih obaveza vec iskljucivo za vracanje 
starih dugova i finansiranje kapitalnih projekata kojim generisemo novu 
ekonomsku vrijednost.

Odgovorno prema javnim fmansijama odniijecemo se i kada su u pitanju sve 
druge mjere ovog programa a to su: povecanje minimalne i prosjecne zarade 
i skracenje radnog vremena. Nijedna od ovih mjera nece ici na stetu 
poslodavcima niti drzavnom budzetu. U duhu socijalnog dijaloga, sto je i 
zakonom propisana obaveza, sa socijalnim partnerima bice razmatrane i



predlozene izmjene svih zakonskih propisa kako bi stvorili pretpostavke da 
predvidene reforme budu sprovedene u roku koji sam vise puta pomenuo.

Ova Vlada je imala samo mjesec i po dana da predlozi Budzet za narednu 
godinu. Naravno da je to nedovoljno da taj budzet reflektuje viziju i politike 
ove Vlade, zato cemo odmah u I kvartalu naredne godine otpoceti sa radom 
na pripremi Fiskalne strategije.

Fiskalnu strategiju Crna Gora nema vec dvije i po godine, pa ni ne cudi sto se 
prethodna Vlada zaduzila po najvecoj kamatnoj stopi u istoriji buduci da 
nijedan investitor ne vidi kao kredibilnog partnera drzavu koja nema svoje 
fiskalne planove i pregled reformi za period trajanja mandata jedne Vlade.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK 
mr Milojko Spajic


